



EDUCATION

- Ph.D., Comparative Literature and Cultural Studies, University of Arkansas, Arkansas, July 2011.
- M.A., Comparative Literature and Cultural Studies, University of Arkansas, Arkansas, July 2007.
- Intensive Teacher Training and Academic Writing Program, University at Buffalo, New York, July-August 2005.
- B.A., English Literature and Linguistics, Taiz University, Taiz, Yemen, 2002.
- Intensive course in Office Work. Alandalus Institute, Taiz, Yemen. 2001

المستوى التعليمي

- دكتوراه في الأدب المقارن والدراسات الثقافية. جامعة أركانسا ، ولاية أركانسا. الولايات المتحدة الأمريكية. يوليو 2011.
- التخصص الدقيق: نقد ادبي، النظرية الأدبية، نظريات الكتابة، دراسات ثقافية.
- ماجستير في الأدب المقارن. جامعة أركانسا ، ولاية أركانسا. الولايات المتحدة الأمريكية. يوليو 2007.
- دورة مكثفة في تدريب المعلمين الجدد. جامعة بفلو. ولاية نيويورك. الولايات المتحدة الأمريكية. يوليو - أغسطس 2005.
- بكالوريوس في الأدب الإنجليزي واللغويات. جامعة تعز، تعز، الجمهورية اليمنية. 2002
- درجة مكثفة في الاداء، الامعاء، المكتبة معهد الأندلس، تعز،

PROFESSIONAL EXPERIENCE خبرات

أكاديمية و إدارية

- Head, English Dept. Faculty of Arts, Jazan University, 2016-present
- Director of Sc. Research and Community Service Unit, Faculty of Arts, Jazan University, 2014-present
- Director of International Cooperation Unit, Faculty of Arts, Jazan University, 2015-2014
- Director of Academics, Dept. of English, Jazan University, 2013-Present
- Assistant Professor of English, Jazan University, 2013-2015
- Post Doctorate Researcher and Lecturer, University of Arkansas, July 2011-2013
- Associate for English Language Learners, Brown Chair in English Literacy Program, University of Arkansas, 2010-2013.
- Teaching Assistant, English Department, University of Arkansas, 2005-2011
- Teaching Assistant, Taiz University, 2003-2005
- Lecturer, National University, Int. Languages Center and Cont Languages Institute, 2002.
- Translator, English Department, Taiz University, Alduis Corp. 2002-2005.

- رئيس قسم اللغة الإنجليزية. كلية الاداب والعلوم الانسانية. جامعة جازان. من 2016 الى الان.
- مشرف وحدة البحث العلمي وخدمة المجتمع. كلية الاداب والعلوم الانسانية. جامعة جازان. من 2014 الى الان.
- مشرف وحدة العلاقات الدولية. كلية الاداب والعلوم الانسانية. جامعة جازان. من 2013 الى 2014.
- رئيس اللجنة الأكاديمية. قسم اللغة الإنجليزية. كلية الاداب والعلوم الانسانية. جامعة جازان. من 2013 الى 2015.
- أستاذ مساعد في قسم اللغة الإنجليزية. كلية الاداب والعلوم الانسانية. جامعة جازان. من 2013 الى الان.
- دكتور محاضر وباحث. جامعة أركانسا. ولاية أركانسا، الولايات المتحدة الأمريكية. 2013-2011
- مستشار أكاديمي للطلاب الغير ناطقين بالإنجليزية. البراون تشير. جامعة أركانسا. ولاية أركانسا، الولايات المتحدة الأمريكية. 2010-2013
- محاضر في قسم اللغة الإنجليزية. جامعة أركانسا. ولاية أركانسا، الولايات المتحدة الأمريكية. 2005-2011.

- Alamrani, Gamil. Trans. "Life in School: An Introduction to Critical Pedagogy in the Foundations of Education" by Peter McLaren. In progress.
- Alamrani, Gamil." The Orient: Heaven of the Erotic Burton's Translation of The Arabian Nights." International Journal of Translation. Vol. 29, No. 2, Jul-Dec 2017.
- Alamrani, Gamil." Representations of the "Other" in Colonial Discourse: A Comparative study of Joseph Conrad's Heart of Darkness and al-Tayyib Salih's Season of Migration to the North." THEMATICIS: An International Peer-Reviewed Journal of English Studies. Vol 9. Issue 1. Jan 2018.
- Alamrani, Gamil." Introduction to Media Texts Analysis. Accepted and in the Editing Process. David Publishers. 2017
- Alamrani, Gamil and Abdullah A. Zughaihi. "Social Network Analysis of Saudi Students' English Language Learning." *Indian Journal of Applied Linguistics*. VOL. 42, NO. 1-2, JAN-DEC 2016.
- Alamrani, Gamil." The Politics of Cultural Practices of Arab Students in the West." *Communication Studies and Language Pedagogy*. VOL. 2, NO. 1-2, JAN-DEC 2016.
- Alamrani, Gamil." Literacy Acquisition among Arab ESL Students." *Journal of Foreign Languages, Cultures and Civilizations*. June 2015, Vol. 3, No. 1, pp. 37-48. Print.
- Alamrani, Gamil. "Sulu'k Poets in a Post-Modern Perspective: A Study of Al-Shanfara's Lamiyyat Al-Arab Based on Nietzsche's Philosophy of the Aesthetics." International Journal of Language and Literature. June 2015, Vol.3, No. 1, pp. 76-81. Print.
- Alamrani, Gamil and Abdullah A. Zughaihi. "Phonological and Morphological Transfer among Arab ESL Learners." *International Journal of Language and Literature*. June 2015, Vol. 3, No. 1, pp. 91-98. Print.
- Alamrani, Gamil. "Jazan University Faculty and Student Attitudes Towards Academic Integrity." Learning Across Borders: International and Transnational Education. Eds. Leslie Seawright & Amy Hodges. Newcastle, UK. Cambridge Scholars. 2016.
- Alamrani, Gamil. "Arab ESL Students at American Universities and their Identity Formation Process." *Going Global: Transnational Perspectives on Globalization, Language, and Education*. Ed. Leslie Seawright. Newcastle, UK. Cambridge Scholars. 2014. 68-93. Print.

Conferences and Lectures**بعض المشاركات في مؤتمرات وندوات علمية**

- "Research Methodology" Quality Center Hall. College of Arts and Humanities. Jazan University. 1/5/1437H
- "Academic Honesty" Prince Mohammed Bin Naser Hall. College of Arts and Humanities. Jazan University. 24/4/1437H
- "Writing and Human Civilization" Prince Mohammed Bin Naser Hall. College of Arts and Humanities. Jazan University. 5/4/1437H
- "Faceless, Voiceless Education, Distance Learning in Saudi Arabia." SWTX PCA/ACA Conference. Hyatt Regency, Albuquerque, New Mexico. February 14-20, 2015.
- "Academic Integrity, Theory and Practice." Texas A&M University at Qatar Conference. Qatar. February 5-9, 2015.
- "Teaching English Literature at Saudi University: A Conflict of Academic and Socio-religious discourses." SWTX PCA/ACA Conference. Hyatt Regency, Albuquerque, New Mexico. February 18-22, 2014.
- "Religion, Culture and Media." University of Arkansas, Fayetteville, Arkansas, USA. Oct. 25th. 2012.
- محاضرة بعنوان "منهجية البحث العلمي" في مركز الجودة بكلية الآداب والعلوم الانسانية. جامعة جازان. بتاريخ 1437/5/1 هـ.
- محاضرة بعنوان "أهمية الأمانة العلمية في البحث العلمي" في قاعة الأمير محمد بن ناصر بكلية الآداب والعلوم الانسانية. جامعة جازان. بتاريخ 1437/4/24 هـ.
- محاضرة بعنوان "أهمية الكتابة في تطور الحضارة الانسانية" في قاعة الأمير محمد بن ناصر بكلية الآداب والعلوم الانسانية. جامعة جازان. بتاريخ 1437/4/5 هـ.
- مشاركة علمية بعنوان "تأثير غياب الصوت والصورة في برامج التعليم عن بعد في المملكة العربية السعودية" مؤتمر سوات بي سي أي. حياة ريجنسي. ولاية نيوميكسيكو. الولايات المتحدة الامريكية. 14-20 فبراير. 2015
- مشاركة علمية بعنوان الأمانة العلمية: بين النظرية والتطبيق" المؤتمر العلمي الثالث. جامعة تاكسس اي ان أم. الدوحة. قطر. 5-9 فبراير. 2015
- مشاركة علمية بعنوان "العوامل الاجتماعية والدينية المؤثرة في تعليم اللغة الإنجليزية في الجامعة السعودية". مؤتمر سوات بي سي أي. حياة ريجنسي. ولاية نيوميكسيكو. الولايات المتحدة الامريكية. 18-22 فبراير. 2014.
- محاضرة بعنوان "الدين والثقافة والإعلام" جامعة أركانسا. فيتقل. ولاية أركانسا. الولايات المتحدة الأمريكية. 25 أكتوبر 2012.

- "ESL Writing and Pedagogy." Stanford University. Stanford, California. April 23-24, 2011.
- "Multiple Literacies, Fragmented Identities: Arab ESL Students at American Universities." College English Association 42nd Annual conference. Hilton St. Petersburg Bayfront. St. Petersburg, Florida. March 31-April 2, 2011.
- "Phonological and Morphological Transfer among Arab ESL Learners." Midwestern Conference on Language, Literature, and Media. Northern Illinois University. DeKalb, Illinois. April 9-10, 2010.
- "Between Two Worlds: The Identity Construction of Arab Muslim Students in The West." Second Annual Graduate Conference at the University of Arkansas. Fayetteville, Arkansas. March 9-10, 2010.
- "Vocabulary Teaching Styles for Arab ESL Learners." SWTX PCA/ACA Conference. Hyatt Regency, Albuquerque, New Mexico. February 10-13, 2010.
- "Literacy Acquisition Among Arab ESL Students." Expanding Literacy Studies Conference. The Ohio State University, Columbus, Ohio. April 3-5, 2009.
- "Arab and Muslim Identity in American Public Schools." First Annual Graduate Conference at The University of Arkansas. Fayetteville, Arkansas. March 13-15, 2009.
- "The Politics of the Erotica." East-Central Society for Eighteenth-Century Studies Conference. Georgetown University, Washington DC, November 7-9, 2008.
- "Teaching English as a Second Language in Yemeni Schools." Sana'a University National Seminar. Sana'a, Yemen. January 10-13, 2004.
- محاضرة بعنوان "طرق تعليم الكتابة للطلاب الغير ناطقين باللغة الإنجليزية" جامعة إستانفورد. كاليفورنيا. الولايات المتحدة الأمريكية. 24 إبريل 2011.
- مشاركة علمية بعنوان "معارف متعددة وشخصيات ممزقة: الطالب العربي في الجامعة الأمريكية". مؤتمر منظمة مدرسين اللغة الإنجليزية، ساينت بيتربريج، فلوريدا. الولايات المتحدة الأمريكية. 31 مارس الى 2 إبريل 2001.
- مشاركة علمية بعنوان "التأثيرات اللغوية والنحوية عند تعلم اللغة الإنجليزية للطلاب العرب" مؤتمر جنوب إلينوي للغة والأدب والإعلام. ديكاب. ولاية إلينوي. الولايات المتحدة الأمريكية. 9-10 إبريل 2010.
- مشاركة علمية بعنوان "بين عالمين: بناء الشخصية للطالب العربي في الغرب" المؤتمر العالمي الثاني لجامعة أركانسا. ولاية أركانسا. الولايات المتحدة الأمريكية. 9-10 مارس 2010.
- مشاركة علمية بعنوان "طرق تعليم مفردات اللغة الإنجليزية للطالب العربي" مؤتمر سوات بي سي أي. حياة ريجنسي. ولاية نيوميكسيكو. الولايات المتحدة الأمريكية. 10-15 فبراير. 2010
- مشاركة علمية بعنوان "طرق إكتساب اللغة الإنجليزية للطالب العربي" مؤتمر تطوير الدراسات المعرفية. ولاية أوهايو. الولايات المتحدة الأمريكية. 3-5 إبريل. 2009
- مشاركة علمية بعنوان "تصوير شخصية العربي المسلم في المدارس الأمريكية العامة". المؤتمر العلمي الأول لجامعة أركانسا. ولاية أركانسا. الولايات المتحدة الأمريكية. 13-15 مارس. 2009.
- مشاركة علمية بعنوان "تصوير العاطفة والإغراء في الأدب العربي المترجم" مؤتمر دراسات القرن الثامن عشر. جامعة جورج تاون. ولاية واشنطن. الولايات المتحدة الأمريكية. 7-9 نوفمبر. 2008.
- مشاركة علمية بعنوان "تعليم اللغة الإنجليزية كلغة ثانية في المدارس اليمنية". جامعة صنعاء. 10-13 يناير. 2004

SCHOLARY AWARDS

جوائز ومنح علمية وبحث

- عدد من شهادات التكريم والهدايا المقدمة من عمادة البحث العلمي وكلية الاداب والعلوم الانسانية للتميز والإشراف على خدمات البحث العلمي بجامعة جازان.
- منحة بحثية بمبلغ 70000 ريال سعودي لعمل دراسة بحثية عن تطوير الإرشاد الأكاديمي في جامعة جازان. 2015.
- جائزة البحث العلمي لجامعة أركانسا بعد الدكتوراة ، 2011
- جائزة البراون تشير للمعارف. جامعة أركانسا، 2010-2013
- منحة مالية من جامعة أركانسا لإكمال دراسة الدكتوراة 2007-2013
- منحة فول برايت لدراسة الماجستير . من وزارة الخارجية الأمريكية. 2005-2007
- جائزة رئيس الدولة للتميز العلمي. جامعة تعز. اليمن. 2004
- جائزة تحرير مجلة قسم اللغة الإنجليزية "بانوراما" جامعة تعز 2004
- جائزة التميز في التمثيل المسرحي . قسم اللغة الإنجليزية. جامعة تعز. 1999
- جائزة كتابة أفضل مقالة. قسم اللغة الإنجليزية. جامعة تعز. 1999
- شهادات تكريم في مختلف الأنشطة العلمية والثقافية. جامعة تعز. 1998-2000
- Number of Awards and Certificates of Excellence in Research activity and Supervision from both the Deanship of Scientific Research and College of Arts and Humanities, 2016.
- Research Grant, Deanship of Sc. Research. 70000SR "Improving Academic Advising at Jazan University"
- Post Doctorate Grant, University of Arkansas, 2011
- Brown Chair in English Literacy Fund 2010-2013
- Graduate Assistantship, U. of Arkansas, 2007-2013
- Fulbright Scholarship, 2005-2007
- The President of the Country Academic Achievement Award, Taiz University, 2004.
- Editor of the Year of *Panorama* Newsletter, Taiz University, 2001
- Theater Performance Award, Taiz University, 1999
- Essay Writing Award, Taiz University, 1999
- Cultural Activities Organization Awards, Taiz University, 1998, , 2000

- Supervisor of Community Service at college of Arts and Humanities at Jazan University. 2015-present
 - Academic Advisor for Arab Students at University of Arkansas, Arkansas, 2007-2013
 - Head, Arabic School for Adults. Hamza Islamic Center, Fayetteville, Arkansas, 2011-2013
 - Chair, General Congress of Yemen Teaching and Training Centre, Yemen. 2002- 2005
 - Head, Teacher Training Program, GPC Teaching and Training Center. 2002-2003
 - Secretary, English Department Curriculum Revision Committee, Taiz University, Yemen. 2005
 - English Translator. Aldues Trade Corporation, Yemen. 2002-2005
 - Editor-in-chief, *Panorama*, English Department Newsletter, Taiz University, Yemen. 2001-2002
 - President, Taiz University Student Organization. Taiz University, Yemen. 1998-2002
- الإشراف على الخدمات المقدمة من كلية الآداب والعلوم الإنسانية بجامعة جازان لخدمة المجتمع. 2015-الآن
 - المشرف الأكاديمي للطلاب العرب في ولاية أركانسا. الولايات المتحدة الأمريكية. 2007-2013
 - مدير مدرسة حمزة لتعليم اللغة العربية لغير الناطقين بها. مدينة فينتل. ولاية أركانسا. الولايات المتحدة الأمريكية. 2011-2013
 - مدير المركز الخدمي للتدريب والتأهيل فرع المؤتمر تعز. 2002-2005
 - مدير برنامج تدريب المعلمين التابع لفرع المؤتمر تعز. 2002-2003
 - سكرتير لجنة تطوير المناهج في قسم اللغة الإنجليزية. جامعة تعز. اليمن. 2005
 - مترجم. مجموعة الدعيس الخيرية. تعز. اليمن 2002-2005
 - رئيس تحرير صحيفة بانوراما. قسم اللغة الإنجليزية. جامعة تعز. اليمن. 2001-2002
 - رئيس إتحاد الطلاب. كلية الآداب. جامعة تعز. اليمن 1998-2002

COURSES TAUGHT**مقرارات تم تصميم مناهجها و تدريسها****Jazan University, Jazan, Saudi Arabia, 2013-present**

- **Literary Criticism:** The Modern Schools of literary theory.
- **Academic Writing:** Writing academic essays and conducting research
- **Victorian Literature:** English literature written between 1837-1901
- **Short Story:** Collection of short stories from Modern European Literature
- **Shakespeare:** Shakespearean tragedies and comedies
- **Poetry:** A Survey of prominent poetic movements in English literature
- **Media Texts in English:** Analyzing different genres of Media in English

University of Arkansas, Fayetteville, Arkansas, 2005- 2013

- **Honors World Literature I:** World Literature from the beginnings of civilizations to the Renaissance for Honors College
- **World Literature I:** World Literature from the beginnings of civilization to the Renaissance
- **World Literature II:** World Literature from the Renaissance to present
- **Composition I:** Writing across the Curriculum
- **Composition II:** Writing about Literature

Taiz University, Taiz, Yemen, 2003- 2005

- **Reading and Composition:** Reading and Writing across the Curriculum
- **English Grammar:** English Morphology and Syntax
- **Survey of English Literature I:** Survey of English Literature from Beowulf to Shakespeare
- **Grammar and Syntax:** English Grammar and Syntax
- **Survey of English Literature II:** Survey of English Literature from Shakespeare to T. S. Eliot
- **Introduction to Literature I:** Introduction to Reading Short Stories, Plays, and Novels

- **Romantic Poetry:** English Poetry 1860-1930
- **English Linguistics I:** Phonetics and Phonology
- **English Linguistics II:** Syllabification, Intonation, and Speech Acts

Languages Center, Taiz, Yemen, 2002- 2003

- **English for Scientific Majors:** Reading and Writing Course for Chemistry, Biology, and Medicine Students
- **English for Technical Majors:** Reading and Writing Course for Computer Science, Mathematics, and Engineering Students

National University, Taiz, Yemen, 2002

- **English Terminology:** Reading and Vocabulary Course for Law and Business Students
- **Introduction to Academic Writing:** Writing Class for Freshman Students

Contemporary Languages Institute, Taiz, Yemen, 2002

- **Arabic Language 101/102:** Teaching Arabic Language for Foreign Students

LANGAUGES

لغات

Arabic

English

French (intermediate reading and speaking)

REFERENCES

للتزكية العلمية

Professor Patrick Slattery
 Director of Graduate Studies
 English Department
 University of Arkansas
 pslatter@uark.edu
 479- 575-4301

Professor Chris Goering
 Director of Northwest Arkansas Writing Project
 Department of Curriculum and Instruction
 University of Arkansas
 cgoering@uark.edu
 479-575-4270

Professor David Jolliffe
 Brown Chair in English Literacy
 Department of English
 University of Arkansas
 djollif@uark.edu
 479-575-2289

Professor Hassan A. Ishaq
 Dean of Preparatory Year
 Jazan University
 heshaq@gmail.com
 966555850547

Portfolio on Request